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Teachers are called on to enact principles of multilingual pedagogies to support inclusive education that pro-
motes language learning, social justice, and the well-being of learners (Li, 2023, Drachmann et al., 2023, Coun-
cil of Europe, 2022). However, research indicates that while generally positive towards multilingualism and
multilingual pedagogies, teachers struggle to systematically apply the principles (Burner & Carlson, 2023).
To build on current practices, as described in appreciative inquiry (Whitney & Trosten-Bloom, 2010), our
study explored the language beliefs and language teaching practices of English language teachers in linguis-
tically and culturally diverse classrooms in Norway. This included what influences beliefs and practices and
how they may be cultivated. The theoretical underpinnings of the study include an ecological view (van lier,
2004) on language teacher cognition (Borg 2006), and a multilingualism as a resource orientation (de Jong et
al. 2016, 2019) to multilingual pedagogies, including pedagogical translanguaging (Garcia et al. 2017). With
an explanatory sequential mixed-methods design (Creswell & Clark, 2011), we first mapped teachers’beliefs
and reported practices using a quantitative survey (N=110). The results indicate tensions with both monolin-
gual and multilingual orientations, and that younger teachers and teachers of years 5 and above were more
pro-multilingual. To explore these results in-depth, a qualitative study followed with 6 teachers in grades
3-8. During classroom observations, followed by individual interviews, spaces teachers used and described to
enact multilingualism as a resource in their classroom were explored. Nine types of spaces were found func-
tioning to acknowledge and support learners’multilingual development, learning and well-being. Finally, how
to cultivate multilingually oriented teaching practices was studied in a qualitative, collaborate intervention,
involving a teacher and researcher. The results indicate collaboration based on equitable dialogue provides
opportunities for mutual growth. The overarching results show a changing landscape regarding multilingual
beliefs and practices in schools in Norway.
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Les enseignants sont appelés à mettre en œuvre les principes des pédagogies plurilingues pour soutenir une
éducation inclusive qui favorise l’apprentissage des langues, la justice sociale et le bien-être des apprenants
(Li, 2023, Drachmann et al., 2023, Conseil de l’Europe, 2022). Cependant, la recherche indiquent que, bien que
généralement positifs à l’égard du plurilinguisme, les enseignants ont du mal à appliquer systématiquement
(Burner et Carlson, 2023). Pour s’appuyer sur les pratiques actuelles, notre étude a exploré les croyances lin-
guistiques et les pratiques d’enseignement des langues des enseignants d’anglais dans des classes plurilingues
en Norvège. Les fondements théoriques de l’étude comprennent une vision écologique (van lier, 2004) de
la cognition des enseignants de langues (Borg 2006) et un plurilinguisme comme orientation ressource (de
Jong et al. 2016, 2019) pour les pédagogies plurilingues (Garcia et al. 2017). Avec une conception explicative
séquentielle à méthodes mixtes (Creswell & Clark, 2011), nous avons d’abord cartographié les croyances des
enseignants et les pratiques rapportées à l’aide d’une enquête quantitative (N=110). Les résultats indiquent
des tensions avec les orientations monolingues et plurilingues. Pour explorer ces résultats en profondeur, une
étude qualitative a été menée auprès de 6 enseignants de la 3e à la 8e année. Au cours d’observations en classe,
suivies d’entretiens, les espaces que les enseignants utilisaient et décrivaient pour mettre en œuvre le plurilin-
guisme comme une ressource dans leur classe ont été explorés. Neuf types d’espaces ont été identifiés comme
fonctionnant pour reconnaître et soutenir le développement, l’apprentissage et le bien-être plurilingues des
apprenants. Enfin, la manière de cultiver des pratiques d’enseignement orientées vers le plurilinguisme a été
étudiée dans le cadre d’une intervention qualitative et collaborative, impliquant un enseignant et un chercheur,
basée sur un dialogue équitable offre des opportunités de croissance mutuelle.

Title/ titre/Titel 2
Littératie pédagogique plurilingue des enseignants d’anglais en Norvège

Only for symposia / Seulement pour symposiums / Nur für Symposien

Author: TISHAKOV, Therese (OsloMet - Oslo Metropolitan University)

Presenter: TISHAKOV, Therese (OsloMet - Oslo Metropolitan University)

Session Classification: Slot 5

TrackClassification: 2: Students’and teachers’education / Formation des étudiants et des enseignants
/ Erziehung und Bildung von Lehrenden und Lernenden


